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Protokół Nr 3/2024 

z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się  

w dniu 28 sierpnia 2024 roku o godzinie  15:00  

w Nowym Ratuszu przy ulicy Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku 

w sali nr 007 
 

 

Na siedmiu członków Komisji  Edukacji Rady Miasta Gdańska  

w posiedzeniu uczestniczyło sześciu, czyli było quorum  

do podejmowania prawomocnych decyzji. 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią 

załączniki nr 1 (lista członków Komisji) i nr 2 (lista gości)  

do protokołu. 

Radny  Andrzej Kowalczys – Przewodniczący Komisji Edukacji RMG 

prowadzący obrady, otworzył 3 posiedzenie Komisji, stwierdził 

quorum, powitał zebranych i powiedział, że porządek obrad został 

przesłany  drogą elektroniczną wysłany do radnych - porządek stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji zaproponował następujący porządek 

posiedzenia: 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki 

budżetowej „Gdańskiego Centrum Usług Wspólnych” poprzez 

połączenie Centrum Obsługi Placówek Oświatowych Nr 1  

w Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno – Administracyjnego Szkół  

w Gdańsku oraz nadania jej statutu – druk nr 73. 

Przedstawia: Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Gdańskiego 

Centrum Usług Wspólnych 
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2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta 

Gdańska w sprawie określenia źródeł dochodów własnych 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia 

oraz sposobu i trybu sporządzania  planów finansowych  dla 

wydzielonych rachunków dochodów własnych samorządowych  

jednostek budżetowych – druk nr 71. 

Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału 

Edukacji 

 

3. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 

zmieniającej uchwałę w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących  nr 5 w Gdańsku – druk nr 75. 

Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału 

Edukacji 

4. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

upoważnienia dyrektorów jednostek oświatowych Gminy Miasta 

Gdańska do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu 

administracji publicznej w zakresie stosowania ulg w spłacie 

nieopodatkowanych należności budżetowych o charakterze 

publicznoprawnym – druk nr 81+ autopoprawka 

Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału 

Edukacji 

 

5. Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 

2025. 

6. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

 

PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej 

uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej „Gdańskiego 

Centrum Usług Wspólnych” poprzez połączenie Centrum Obsługi 

Placówek Oświatowych Nr 1 w Gdańsku i Zespołu Ekonomiczno – 

Administracyjnego Szkół w Gdańsku oraz nadania jej statutu – druk nr 

73. 

Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz p.o. Dyrektora Wydziału Edukacji 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
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W związku z koniecznością aktualizacji wykazu jednostek 

obsługiwanych przez Gdańskie centrum Usług Wspólnych wynikającą  

ze zmian organizacyjnych wprowadzonych od roku szkolnego 

2024/2025 przez Radę Miasta Gdańska w planie  sieci publicznych 

przedszkoli, szkół podstawowych, liceów i zespołów szkół  

oraz zespołów szkolno – przedszkolnych, poradni psychologiczno – 

pedagogicznych  i innych jednostek budżetowych  prowadzonych 

przez Gminę Miasta Gdańska, zmienia się treść załącznika do uchwały 

Rady Miasta Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 roku w brzmieniu 

nadanym tekstem jednolitym z dnia 25 marca 2021 roku. 

Zmian Dokonano w Załączniku Nr 4 do Uchwały. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez Panią Bogumiłę 

Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 6 głosami „za” jednogłośnie – pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.   

 

PUNKT 2 

Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Rady Miasta 

Gdańska w sprawie określenia źródeł dochodów własnych 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia  

oraz sposobu i trybu sporządzania  planów finansowych   

dla wydzielonych rachunków dochodów własnych samorządowych  

jednostek budżetowych – druk nr 71. 

Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału 

Edukacji 
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Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI: 

Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez Panią Bogumiłę 

Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 6 głosami „za” jednogłośnie – pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.   

 

 

PUNKT 4 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie 

upoważnienia dyrektorów jednostek oświatowych Gminy Miasta 

Gdańska do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 

publicznej w zakresie stosowania ulg w spłacie nieopodatkowanych 

należności budżetowych o charakterze publicznoprawnym  

– druk nr 81+ autopoprawka 
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Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału 

Edukacji 

Zgodnie z ustawą  o finansowaniu zadań oświatowych Opłaty  

za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych  

placówkach wychowania przedszkolnego prowadzonych  

przez jednostki samorządu terytorialnego  oraz opłaty za korzystanie 

oraz opłaty  za korzystanie  z wyżywienia w takich placówkach  

stanowią niepodatkowe  należności budżetowe o charakterze  

publicznoprawnym.  

Uchwała dotyczy udzielenia upoważnień  dyrektorom jednostek 

oświatowych  do udzielenia ulg po powstaniu obowiązku płatności  

należności, co nie mieści się w dyspozycji udzielania przez Prezydenta 

Miasta Gdańska upoważnień do udzielania zwolnień. 

Przewidywany skutek finansowy  uchwały  oszacowano  na podstawie 

danych  za rok szkolny 2023/2024 na kwotę 10.00zł.   

 

Pan Piotr Gierszewski Członek Komisji 

Ta sama ustawa mówi o oddzielności każdej szkoły jako oddzielnego 

zakładu pracy, a za tym idą pewne upoważnienia. 

Zastanawiam się czy nie można tego uprościć w jakiś sposób? 

 

Pani Monika Chabior Zastępczyni Prezydenta ds. rozwoju społecznego  

i równego traktowania  

Myślę, że też z drugiej strony warto popatrzeć, bo jeżeli obejmiemy  

160 dyrektorów  takim jednym zamówieniem i wkradnie się jakiś błąd, 

to też trzeba zobaczyć skalę. Trudno jest znaleźć również takich 

dostawców, skala jest duża. 

 

Głosów w dyskusji więcej nie było. 

 
OPINIA KOMISJI: 

Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień złożonych przez Panią Bogumiłę 

Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału Edukacji Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku 6 głosami „za” jednogłośnie – pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały.   
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PUNKT 6 

Wnioski Komisji do projektu budżetu Miasta Gdańska na rok 2025. 

 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Na jakim etapie obecnie  jest budowa boiska przy Zespole  Szkół 

Samochodowych przy ulicy Elbląskiej w Gdańsku? 

 

Przedstawia: Pani Bogumiła Bieniasz – p.o. Dyrektora Wydziału 

Edukacji 

Poruszona przez Pana Przewodniczącego kwesta zostanie 

sprawdzona, informacje zostaną państwu przesłane. 

Przypominaliśmy z ramienia Wydziału Edukacji o takich potrzebach  

w zakresie boisk i wskazaliśmy, że potrzebą jest właśnie przebudowa 

boiska sportowego, zgłaszaliśmy że jest to ważne.  

 

Komisja przyjęła wniosek o następującej treści: 

 

Komisja Edukacji wnioskuje o zabezpieczenie  środków finansowych 

 w budżecie Miasta Gdańska na rok 2025 na realizację inwestycji – 

budowę boiska przy Zespole  Szkół Samochodowych znajdujących  

się przy ul. Elbląskiej w Gdańsku 

 

Wniosek przyjęto jednogłośnie 6 głosami „za”. 

 

PUNKT 6 

Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Do komisji wpłynęła korespondencja: 

1. Pismo Komisji Międzyzakładowej Pracowników Oświaty  

i  wychowania w sprawie wznowienia negocjacji Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli. 

 

Pani Halina Mężyk ZNP „Oddział Gdańsk” 

Przypominamy, że w piśmie do Pani Prezydent wnosiliśmy  

o zapewnienie w projekcie budżetu Miasta Gdańska  na rok 2024 

środków finansowych przeznaczonych na: 
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- zwiększenie puli środków na dodatki motywacyjne dla nauczycieli 

 do poziomu 10% wynagrodzeń zasadniczych. Ta pula nie uległa 

zmianie od 2019 roku i wynosi 6% wynagrodzeń zasadniczych  

- podniesienie dodatku funkcyjnego do wysokości 500 zł  

dla wychowawcy w oddziale szkolnym i przedszkolnym. Od 2019 roku 

ten dodatek wynosi 300zł, podczas gdy zadań i trudności 

wychowawczych z roku na rok przybywa 

- zwiększenie dodatków funkcyjnych dla wicedyrektorów do kwoty 

1500 zł na etat, przyjęta w regulaminie wynagradzania nauczycieli  

w 2023 roku kwota podwyżki  300zł na etat nie rekompensuje zakresu 

prac na tym stanowisku 

- wydzielenie dodatku motywacyjnego dla wicedyrektorów z ogólnej 

puli dla nauczycieli 

- dodatek za trudne warunki pracy dla nauczycieli posiadających 

kwalifikacje z zakresu  pedagogiki specjalnej, zatrudnionych 

dodatkowo w celu kształcenia integracyjnego oraz 

współorganizowania kształcenia uczniów niepełnosprawnych, 

niedostosowanych społecznie, zagrożonych  niedostosowaniem 

społecznym za każdą efektywnie przepracowaną  godzinę z uczniem 

zakwalifikowanym do kształcenia specjalnego w wysokości 20% 

- dodatek za trudne warunki pracy dla nauczycieli prowadzących 

nauczanie indywidualnie dziecka zakwalifikowanego do kształcenia 

specjalnego – za każdą efektywnie przeprowadzoną godzinę  

w wysokości 20%. 

Takie wnioski zgłaszaliśmy w czasie negocjacji Regulaminu 

wynagradzania nauczycieli.       

 

Pani Monika Chabior Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska 

Cały czas jesteśmy w dyskusji z Ministerstwem Edukacji na temat 

algorytmów, subwencja ma być ogólna dla jednostek samorządów. 

Cały czas postulujemy, żeby mimo tej zmiany środki na oświatę  

były skalkulowane w ramach tej subwencji ogólnej na poziomie  

3% ponieważ w większości do wniosków  są zasadne. Na razie wygląda 

to tak, że budżet Miasta w przyszłym roku ma szanse na to, 

 żeby być wyższy. Dziękuję za te wnioski, zgadzam się z logiką tego  

co zostało przedstawione.  
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W dniu 23 września będzie kontynuacja prac i rozmów. 

 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Proszę o informację na temat Szkoły Podstawowej nr 55 w Gdańsku. 

 

Pani Monika Chabior – Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska  

Zgodnie z zasadami jest udostępnione dla społeczności lokalnej.  

W szkole generalnie jest bardzo duży remont, musimy zrobić wszystko, 

żeby zdążyć prze 1 września   

 

Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji 

Z jednej strony mocno zabiegamy, żeby boiska były ogólnodostępne  

i to się wiąże też z tym, że ktoś tej dewastacji dokona. Mimo wszystko 

to ryzyko warto podejmować, tą ogólnodostępność nadal utrzymywać, 

bo warto – tego typu kosztem.  

 

Marta Magott Członek Komisji  

Czy nie byłoby taniej dla Miasta  zabezpieczyć środki dla osoby,  

która administruje niż w te wszystkie naprawy? 

 

Monika Chabior Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska   

Zawsze musimy sobie zadać pytanie, jakie koszty wiążą się z tym 

udostępnieniem? Oczywiście w budżecie wszystkich szkół są środki  

na utrzymanie czystości. Zgodnie z zarządzeniem szkoły generują 

pewne przychody, które Miasta przeznacza  na utrzymanie boisk. 

Dodatkowo Ministerstwo prowadzi różne projekty animacji boisk 

przez samorządy. Na pewno szkoły mają zabezpieczone środki  

na utrzymanie boisk. 

 

Pani Barbara Imianowska – Członek Komisji 

Zaopiekujmy się tymi miejscami gdzie one tego wymagają.  

Czy od września młodzież ze szkoły wizerunku na Przymorzu będzie 

mogła korzystać z basenu? 
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Monika Chabior Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska   

Tak będzie korzystała. 

  

Pani Barbara Imianowska – Członek Komisji 

Ile na stan obecny mamy wolnych wakatów nauczycielskich? 

 

Monika Chabior Zastępczyni Prezydenta Miasta Gdańska   

Wakaty sprawdzamy w dwóch momentach w roku najbardziej, w maju  

i w październiku. My teraz możemy podać tylko informację z maja, 

Informacja w arkuszach jest duża, bodajże będzie rekrutowanych  

800 nauczycieli w szkołach gdańskich. 

W październiku podamy jaki jest stan faktyczny.  

Nie było więcej spraw wniesionych, wolnych wniosków, 

korespondencji. 

Przewodniczący Komisji Andrzej Kowalczys podziękował  

za uczestnictwo w posiedzeniu Komisji i zamknął obrady. 

 

 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Edukacji 

Rady Miasta Gdańska 

 

                                               \-\Andrzej Kowalczys 

 

 

 

 
Protokołowała: 

Irena Dondziak 

Biuro Rady Miasta Gdańska 
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